
 
 

ACTA NÚM. 12 

 
 
Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
 
Titulars 
Jordi Barbé García 
Albert Branchadell Gallo 
Marc Caravaca Rodríguez 
Jaume Farrés Vicén 
Margarita Martí Nicolovius 
Carlos Martínez Lizama 
Montserrat Masoliver Puig 
Josep Ros Badosa 
Alexandrina Rusu 
Vicenç Sellés Martínez 
 
Suport 
Joaquim Bernabé Ródenas 
Marta Bertrán Tarrés 
Anna Cros Alavedra 
Maria del Mar Griera Llonch 
Mercè Martí Ripoll 
David Paloma Sanllehí 
Francesc Xavier Such Martí 
Ana Valencia Veloso 
 

A Bellaterra, a les 10 h del dia 4 
d’octubre de 2018, es reuneixen en 
sessió ordinària a la sala de juntes del 
Rectorat i sota la presidència de la 
vicerectora d’Estudiants i Cooperació, 
Sara Moreno Colom, els membres de la 
Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
assenyalats al marge. 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió Francesc Accensi Alemany, Eva Miquel Valdés, 
Montserrat Pi Llorens, Jordi Prat Fernández, Nuria Ros Rovira i Carlos Sánchez Lancis. 
 
No hi assisteixen Mar Ampurdanès Gutiérrez, Lluna Berlanga Mascuñán, Pilar Cortés 
Barrado, José Manuel Egea Zoyo, Juana Gallego Ayala, Gemma García Alonso, Anna 
Gil Bardají, Òscar Gómez Pitart, Carles Górriz López, David Jiménez Jiménez, Salvador 
Navarro Soto, Estel Oleart Mariné, Judith Panadés Martí, Alfonso Salinas Díaz, Clara 
Selva Olid, David Sirvent Maza, Valeri Sorolla Amat ni Francisco Javier Tirado Serrano. 
 
Hi actua com a secretària Neus López Izquierdo, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Hi assisteixen, com a convidats, Susana Sánchez Ceba, Antonio Romero Prieto, Lluís 
Casas Duocastello i Sara Martínez. 
 
 
 
Ordre del dia 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 



2. Informe de la presidenta de la Comissió. 
3. Avaluació del Pla d’acció tutorial. 
4. Pla antiestigma en salut mental. 
5. Assumptes de tràmit. 
6. Torn obert de paraules. 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, la Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat acorda aprovar l’acta 
corresponent al dia 28 de juny de 2018. 
 
 
2. Informe de la presidenta de la Comissió 
 
La presidenta de la Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat informa els membres de la 
Comissió dels temes següents: 

— Participació dels estudiants als òrgans de govern. És un curs molt intens en 
l’aspecte electoral, ja que hi ha eleccions dels estudiants al Claustre, a la Comissió 
Executiva del CEUAB i a les comissions delegades del Consell de Govern. Anima 
a la participació. 

— Pla estratègic Horitzó 2030. S’han iniciat les presentacions del pla estratègic en 
els diferents centres, una de les quals serà específica per a estudiants, el 16 
d’octubre a la sala Cinema. 

— Observatori. S’està en ple procés d’elaboració del IV Pla d’igualtat entre homes i 
dones, que es preveu que s’aprovi al Consell de Govern de març o abril. S’ha 
constituït la comissió de seguiment del II Pla d’acció sobre discapacitat i inclusió, 
que es reunirà cada inici i final de curs. Ja està pràcticament enllestit el nou 
protocol contra l’assetjament i és molt probable que es presenti al proper Consell 
de Govern. 

— Alumni. Es proposa aplicar descomptes en les matrícules de postgrau i màster 
propis amb més de deu alumnes matriculats amb la intenció de facilitar la 
formació continuada i fidelitzar l’alumnat. 

— Festa major. Se celebrarà al novembre i algunes de les novetats són: l’obtenció 
per primera vegada del segell Q de Festa que atorga el Departament de Salut de 
la Generalitat; l’existència d’un punt lila que donarà atenció i suport davant de 
conductes sexistes, i el lema de la festa, «UABrefugi: l’Autònoma acull», que ja 
es va presentar la setmana passada. Respecte a aquest últim tema, afegeix que ja 
han arribat a la UAB les tres persones refugiades al Líban en el marc del conveni 
d’acollida de les universitats per tal que puguin reemprendre els seus estudis.  

— Beques. Informa sobre el tancament de la convocatòria d’ajuts per a estades de 
camp, així com de l’atorgament de les beques Finestreta.  

— Servei d’Ocupabilitat. S’ha lliurat la memòria justificativa corresponent al 
conveni amb el SOC i el CIC, per la qual felicita el Servei d’Ocupabilitat de la 
UAB. La setmana vinent tindrà lloc la setena edició de la sessió UAB Reptes 



2018, dedicada als estudiants de grau, en la qual es constitueixen grups 
multidisciplinaris per abordar els reptes proposats entorn dels ODS.  

— Ajuts de col·laboració. La Inspecció de Treball està investigant aquest tipus de 
beca a la Universitat Rovira i Virgili i en altres universitats de fora de Catalunya. 
Aquestes beques, que tenen un component formatiu però no estan sota el paraigua 
de la normativa de pràctiques curriculars i extracurriculars, estan suscitant dubtes 
sobre com fer-ne una aplicació legal correcta. En aquest sentit les universitats 
estan treballant conjuntament per trobar una solució. 

 
El vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat pren la paraula i informa de les 
dades de matrícula d’aquest curs acadèmic. Observa el bon estat de la matrícula dels 
estudis de grau, amb 565 alumnes més respecte de l’any passat, i informa que 
pràcticament tots els nous graus s’han omplert. Pel que fa a les dades dels estudis de 
màster i doctorat, diu que encara són prematures i que no són significatives. Afegeix que 
s’ha atorgat el Premi Vicenç Vives al Campus d’Arqueologia de la UAB.  
 
 
3. Avaluació del Pla d’acció tutorial 
 
La presidenta de la Comissió explica que s’ha iniciat la valoració de la implementació del 
Pla d’acció tutorial (PAT), que s’espera tenir enllestida a finals d’octubre, i afegeix que 
l’objectiu del PAT és servir de paraigua per a la resta de plans dels diferents centres.  
 
A continuació, presenta les primeres dades del PAT: les accions d’orientació i promoció 
que es fan des de la Universitat; les accions que es fan des dels centres; les xifres 
d’acollida dels que ja són alumnes; les proves de nivell de llengües; les dades sobre les 
tutories acadèmiques estretes, entre d’altres sobre les enquestes de satisfacció, de les quals 
destaca l’apartat sobre tutories; les accions d’orientació professional; les accions de les 
diverses unitats i serveis a persones amb necessitats especials.  
 
Recorda que aquestes dades quantitatives són una primera fotografia i que encara s’han 
de treballar per obtenir-ne una valoració.  
 
D’una altra banda, fa avinent que s’està estudiant una nova proposta de Protocol en 
situacions d’estrès especial, ateses les dificultats que comporta fer-ne la implementació 
general; que s’està treballant en una normativa per a estudiants amb problemes auditius, 
i que s’està pendent de l’estudi d’un protocol per a estudiants amb malalties cròniques o 
de llarga durada. 
 
A continuació, s’inicia un torn de paraules. Els membres de la Comissió comenten, entre 
d’altres, si és possible tenir abans aquestes dades per poder analitzar-les i comentar-les; 
parlen sobre les enquestes de satisfacció per a titulats, que és un tema que s’ha de treballar 
i millorar, i sobre les accions amb persones amb necessitats especials, aspecte en què la 
UAB ha de ser un exemple, la qual cosa requereix més recursos.  
 
La presidenta del Comissió respon que no ha estat possible facilitar abans aquestes dades 
perquè s’han tingut fa molt poc; que és un treball de recopilació de dades quantitatives 
incipient i que encara queda molta feina per analitzar l’impacte qualitatiu, motiu pel qual 
és prematur extreure conclusions i prendre mesures; i, pel que fa als recursos per a les 



accions amb persones amb necessitats educatives específiques, diu que una possibilitat 
seria mancomunar serveis amb altres universitats. 
 
Els membres de la Comissió afegeixen que seria convenient promoure la participació a 
les enquestes de satisfacció, treballar la millora des dels mateixos centres amb les 
comissions de qualitat, i estudiar altres models d’èxit de tutoritzacions. 
 
La presidenta de la Comissió comenta, en relació amb les enquestes de satisfacció, que 
des del Vicerectorat de Programació Acadèmica es va constituir una comissió per revisar 
les enquestes, sistematitzar-les i fer una proposta de normativa, la qual ja està 
pràcticament enllestida. Amb referència als models d’èxit de tutoritzacions, diu que 
darrerament l’OQD ha fet un esforç per oferir cursos sobre aquesta temàtica, entre 
d’altres; i sobre els recursos existents, explica que la figura dels tècnics de qualitat dels 
centres inclouen en el perfil la qualitat en la tutorització.  
 
Finalment, la presidenta es compromet a finalitzar el document sobre les dades del PAT i 
enviar-lo als membres per debatre’l en un propera reunió de la Comissió. 
 
  
4. Pla antiestigma en salut mental 
 
La presidenta de la Comissió informa que, arran del lema de la darrera festa major, sobre 
la salut mental, es van fer moltes accions i iniciatives i, entre d’altres, es va proposar 
d’elaborar un pla antiestigma. Explica que aquest pla, amb motiu d’una donació solidària 
a la Fundació Autònoma Solidària, s’encarregarà a la institució Obertament i, a aquest 
efecte, es crearà un grup de diagnosi i treball que es reunirà sovint i rebrà sessions de 
formació.  
 
 
5. Assumptes de tràmit 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
6. Torn obert de paraules 
 
Albert Branchadell pregunta si s’ha tingut en consideració l’èxit de l’aplicació Opina.  
 
La presidenta respon que no es preveu al PAT com una acció per promoure la participació 
dels estudiants.  
 
 
 
A les 12 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
La secretària Vist i plau 

 La presidenta 

 


